
PROTOKÓŁ NR 9/2019

z dziewiątego posiedzenia Cieszyńskiej Rady Seniorów II kadencji,które odbyło się 3 czerwca 
2019 roku w sali nr 205 Ratusza Miejskiego w Cieszynie. Posiedzenie otworzył i prowadził 
Przewodniczący Cieszyńskiej Rady Seniorów Andrzej Mleczko. Posiedzenie rozpoczęło się o 
godz. 10.00 a zakończyło o godz. 13.00.

Obecni: wg załączonej listy.

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności.

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia.

4. Informacja o pracach Komisji Cieszyńskiej Rady Seniorów.

5. Dyskusja o Polityce Senioralnej Gminy Cieszyn. Propozycje szukania ścieżek 
wypracowania współpracy z organizacjami pozarządowymi- w kontekście 
opracowania planów pracy na przyszłość.

6. Korespondencja, sprawy różne wniesione.

7. Zakończenie posiedzenia.

Przebieg posiedzenia:

Ad.1.

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Andrzej Mleczko,stwierdzając, iż posiedzeniu 
uczestnicy ośmiu członków Rady, tym samym posiedzenie jest prawomocne. Przewodniczący
przywitał gości wśród których znaleźli się:

Kasztura Krzysztof – I Zastępca Burmistrza

Cieślar Adam – Dyrektor COK „Dom Narodowy”

Ad.2. 

 Wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.

Ad.3.

Zaległy protokół nr 7 przyjęto z jednym głosem przeciwnym.

Protokół z ostatniego posiedzenia nr 8 przyjęto z jednym głosem wstrzymującym się.



Ad.4.

Janina Cichomska   poinformowała, że Zespół roboczy ds. organizacji Konkursu „Miejsce 
przyjazne  seniorom”, któremu przewodniczy  powołany Uchwałą Nr 7/II/2019 , w dniu 1 
kwietnia 2019 roku , pracował w składzie Janina  Cichomska ,  Janina Kamińska , Ewa Adamska, 
Małgorzata Ryszkowska

Zgodnie z zakresem działania  Zespół miał przygotować Regulaminu konkursu   „Miejsce 
przyjazne  seniorom”,  formularz zgłoszeniowy oraz ogłoszenie o konkursie i to zostało 
przygotowane. Ponadto Zespół opracował dodatkowe dokumenty tj. kartę zgody na udział w 
konkursie i kartę oceny formalnej. Rozważano opracowanie karty  oceny merytorycznej ale 
postanowiono wstrzymać się do czasu decyzji Rady i ewentualnych uzgodnień z Burmistrzem
na temat   zastosowania  ewentualnego  podziału na kategorie.

J. Cichomska poinformowała, że Regulamin konkursu będzie jeszcze zmieniany , bo pewne 
kwestie wymagają uzgodnień z Burmistrzem lub powołanym przez niego  pełnomocnikiem 
ds. osób starszych .Jako przykład podając skład Komisji konkursowej, w którego składzie 
zgodnie z projektem Regulaminu mieli by wejść : przedstawiciele CRS (2 osoby) , 
przedstawiciel Burmistrza i przedstawiciele środowiska seniorskiego( 2 osoby). 
Przewodnicząca zaproponowała aby  w skład Komisji konkursowej wszedł cały Zespół Rady  
oraz przedstawiciele Burmistrza, aby nie ogłaszać dodatkowego naboru do komisji, co też 
pozostawałoby w zgodzie z zakresem działania Zespołu wynikającym z uchwały. Ta kwestia 
zostanie ostatecznie   rozstrzygnięta po rozmowach  z Burmistrzem lub jego pełnomocnikiem
i konsultacjach z Radą Seniorów na etapie uchwalania Regulaminu. 

W najbliższym czasie Zespół zamierza skonsultować dokumenty z pracownikiem UM 
odpowiedzialnym za ochronę danych osobowych . Odrębnym tematem jest , poinformowała 
J. Cichomska , sprawa terminów wręczania Certyfikatu „Miejsce Przyjazne Seniorom”i może 
to być 14 listopada – Światowy Dzień Seniora lub 1 października – Międzynarodowy Dzień 
Osób Starszych. Samo wręczanie może odbyć się albo w Domu Narodowym i poprzedzone 
być np. debatą na temat miasta przyjaznego starzeniu się albo na Sali sesyjnej przed sesją 
Rady Miejskiej.
Po zakończeniu konsultacji z burmistrzem Zespól przygotowuje, zapewniła Przewodnicząca, 
stosowny projekt uchwały i może nawet już na posiedzenie w lipcu , chociaż biorąc pod 
uwagę terminarz  procedury konkursowej pośpiechu nie ma . 

 Kolejnym zespołem powołanym przez Radę, poinformowała J. Cichomska  jest  Zespół  ds. 
wsparcia społecznego i współpracy z organizacjami seniorskimi, któremu również ona 
przewodniczy. W składzie  Zespołu oprócz przewodniczącej są również pozostali członkowie 
Prezydium Rady tj.  Kamińska Janina i Andrzej Mleczko.

Na ostatnim i jedynym dotychczas posiedzeniu Zespołu, powołanego Uchwałą Nr9/II/2019 w
dniu  29 kwietnia, przygotowano  przykłady dobrych praktyk  - do omówienia na którymś z 
posiedzeń Rady i rozważenia  możliwości oraz celowości  wdrożenia ich w Cieszynie . 
Zespół rozpoczął pracę nad wypracowaniem zgodnych z obszarem działania  rekomendacji 
dla BM do planu działania na rok 2020  , który Burmistrz  ma opracować w ramach Polityki 



Senioralnej  do 31 lipca 2019.  Priorytetem jest    Centrum Inicjatyw Senioralnych, które 
Zespól postrzega jako  miejsce kontaktowe Cieszyńskiej Rady Seniorów  oraz  miejsce 
koordynowania form pomocy, dedykowanych osobom starszym . Zespół rozważa 
umiejscowienie w Centrum Inicjatyw Senioralnych banku czasu i wolontariatu senioralnego.
Zespół analizował zapisy Polityki Senioralnej Gminy Cieszyn na lata 2018- 2022 i postanowił 
poszukać merytorycznego wsparcia , umawiając na dzień 5 czerwca spotkanie z Heleną 
Smolorz - Kierownik MOPS w Cieszynie.

J. Cichomska poinformowała, że Zespół  ds. wsparcia społecznego i współpracy z 
organizacjami seniorskimi, którego skład tożsamy jest ze składem Prezydium postanowił 
zlecić wydrukowanie wszystkim członkom rady Seniorów Regulaminu  CRS oraz  Polityki 
Senioralnej Gminy Cieszyn na lata 2018 -2022, bo bez tego dokumentu praca nad 
rekomendacjami jest niemożliwa.

Teresa Wałga - Przewodnicząca Zespołu  ds. zdrowia, promocji i profilaktyki zdrowotnej, 
powołanego Uchwałą Nr 8/II /2019 w dniu 29 kwietnia,  poinformowała, że na razie 
powołany Zespół się nie spotkał ale spotkanie zostało zaplanowane i odbędzie się w 
najbliższym czasie. Zespół ten w składzie:Teresa Wałga, Lucyna Bałandziuk, Janina Cichomska
i Janina Kamińska przewiduje spotkania z przedstawicielami służby zdrowia oraz z 
Aleksandrem Dordą -  Naczelnikiem Wydziału  Ochrony Środowiska i Rolnictwa , któremu 
przypisano ogół  spraw związanych  ze zdrowotnością mieszkańców miasta Cieszyna , 
poinformowała przewodnicząca T. Wałga.  Termin spotkań oraz plan działania zespołu 
zostanie ustalony na posiedzeniu zespołu.  

Ad.5.

Przewodniczący Andrzej Mleczko zachęcił  członków Rady do zapoznania się  z dostępnym 
na stronie miasta Cieszyna - www.um.cieszyn.pl,  Raportem o stanie Gminy Cieszyn, a w 
szczególności z pkt.6.6 dotyczące seniorów . 
Odnosząc się do współpracy z organizacjami pozarządowymi , Przewodniczący stwierdził , że 
o współpracy  świadczy przebieg tegorocznych Senioraliów z  wyjątkowo małą frekwencją. 
Należy się zastanowić czy ma sens organizowanie Senioraliów. 

J. Cichomska  poinformowała, że  w BIP miasta Cieszyna   jest projekt Uchwały i trwają 
konsultacje dotyczące Budżetu Obywatelskiego. Poinformowała również, że  do 15 sierpnia 
można składać wnioski do budżetu miasta na rok 2020  i Rada  Seniorów musi skorzystać z tej
szansy pozyskania środków na działania z zakresu polityki senioralnej, a w szczególności  na 
Centrum Inicjatyw Senioralnych .

J. Cichomska poprosiła  o zgłaszanie propozycji do planu pracy na drugie półrocze i 
przesyłania drogą elektroniczną na adres wiceprzewodniczącej lub sekretarza.

Burmistrz Kasztura Krzysztof poinformował,że odbył się konkurs na stanowisko ds. seniorów
i niepełnosprawnych i została wyłoniona osoba. Co do Senioraliów należy się zastanowić co 
było powodem niskiej frekwencji i w przyszłości  trzeba opracować kanały informacyjne, 
ustalić termin i czas oraz stworzyć  program, który zainteresuje seniorów powiedział 
Burmistrz.



J.Cichomska uważa,że należy ustalić optymalny i  stały termin Senioraliów i dobrze było by  
połączyć senioralia  ze Świętem Trzech Braci. Po krótkiej wymianie opinii w temacie terminu i
przebiegu  Senioraliów ustalono, że temat będzie dyskutowany i rozważyć należy drugi dzień 
Święta Trzech Braci jako ewentualny dzień Senioraliów.

Dyrektor Domu Narodowego Cieślar Adam poinformował, że na czas  Senioraliów były 
rabaty na kartę seniora w kawiarenkach na Rynku.

J. Cichomska zwróciła się do Burmistrza z propozycją  aby  Zespół Ziemi Cieszyńskiej częściej 
występował na płycie naszego Rynku, chociażby przy okazji Świąt Państwowych.

Burmistrz  omówił również sprawę wprowadzenia zmian dot. elektronicznego biletu.

Ad.6.

 Brak korespondencji i spraw różnych wniesionych.

Ad.7.

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia i nie wnoszenia dalszych spraw Przewodniczący 
Rady zakończył posiedzenie nie wyznaczając terminu następnego posiedzenia.  

Przewodniczący Cieszyńskiej Rady Seniorów

     Andrzej  Mleczko


